

Recorder

# STEENHOVEN

## The Fugitive

Jazzy Fugue

for Recorder Quartet

für Blockflötenquartett

Score and Parts / Partitur und Stimmen

ED 20600

PREVIEW  
Low Resolution



**PREVIEW**

Low Resolution

Karel van Steenhoven

# The Fugitive

Jazzy Fugue

for Recorder Quartet (variously S/A/T/B)

für Blockflötenquartett (wechselnde Besetzung S/A/T/B)

Score and Parts / Partitur und Stimmen

ED 20600

ISMN 979-0-001-15813-8

PREVIEW  
Low Resolution

## Preface and advice on performance

*The Fugitive* is a three-part jazz fugue in bebop style. The fourth part also touches on the fugue theme but chiefly functions as a walking bass line.

The title is a play on the word 'fugue' and its older meaning, 'running away' or 'chase'. The parts chase after one another with their rapid solo passages and licks, reaching a chaotic climax after a brief quotation of the James Bond theme. Like traditional fugues, caccia and ricercare pieces, this composition also experiments with motivic forms, techniques and thematic treatment, e.g. with inversion (the descant and treble parts in bar 75), augmentation (the bass line in bar 42) and stretto (bar 95).

Quavers are to be played with a swing rhythm, except in the places marked 'equal time'.

### Instruments

This edition is set out for the standard recorder quartet: descant in C, treble in C, alto in F and bass in C. Although the bass part can also be played on a bass recorder in C.

*The Fugitive* could also be performed in a lower transposition by lowering all notes by a fifth: bass recorder in F, played with descant fingerings;

Tenor recorder in C at alternative pitch: a transposed part is provided in the score;

Basset recorder in F, played with tenor fingerings;

Sub bass recorder in F, played with C bass fingerings.

This instrumentation was used by the Amsterdam Loki Stardust Quartet at the premiere of the piece.

Karel van Steenhoven  
Reviewed by Julia Flushworth

**PREVIEW**  
**Low Resolution**

*The Fugitive* ist eine drei-stimmige Jazz-Fuge im Bebop-Stil. Die vierte Stimme spielt eine Basslinie, die sich auch als Walking Bass-Linie verstehen lässt und eine wichtige Begleitfunktion hat.

Der Titel spielt auf den Begriff 'Fuge' an, der ursprünglich die Jagd oder Flucht eines Wildes bezeichnete. Wie in einer traditionellen Fuge, Caccia oder Ricercare ist auch diese Komposition in Taktgruppen unterteilt. Sie unterscheidet sich von traditionellen Fugen, Caccias und Ricercare durch technische und thematische Verarbeitung, z.B. mit Umkehrungen (Takt 75 in der Basslinie), Vergrößerungen (Augmentation, Takt 42 in der Basslinie) und Stretto (Takt 95).

Die Quaver sind mit einem Schlagrhythmus zu spielen, ausgenommen an den mit „Equal Time“ bezeichneten Stellen.

Ausgabe ist für ein Standard-Blockflötenquartett notiert: Sopran (c''), Alt (f'), Tenor (c') und Melodie (c').  
Sobald die Bass-Stimme auch auf dem c-Bass spielbar ist:

... könnte man auch in einer tieferen Transposition (reine Quinte tiefer) ausführen: Die Instrumente wären:  
Sopran (g''), Alt (d''), Tenor (a'') und Bass (c'').

Die Basslinie spielt mit Soprangriffen;  
Die Altstimme, alternativ die transponierte Stimme liegt der Ausgabe bei;

Die Tenorstimme spielt mit Tenorgriffen;

Die Melodiestimme (c') Stimme, spielt mit c-Bassgriffen.

An dieser Instrumentierung hat das Amsterdam Loki Stardust Quartet diese Komposition uraufgeführt.

Karel van Steenhoven

# The Fugitive

K. van Steenhoven  
(1950)

**P****R****E****V****E****W**

**Low Resolution**

Soprano (S)  
Alto (A)  
Tenor (T)  
Bass (B)  
Double Bass (B)  
Tempo: = 138-192

**PREVIEW**

*Low Resolution*



PREVIEW  
Low Resolution



**P****R****E****V****I****E****N**

**Low Resolution**

